
Nuuk, 11. april 2012

I  medfør  af  §  37  i  Forretningsorden  for  Inatsisartut  fremsætter  jeg  følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut.
(Medlem af Inatsisartut Olga P. Berthelsen, Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål:

1. Hvor store udgifter forventes Sundhedsvæsenet at få når fødsler i Maniitsoq 
by - set i forhold til den årlige fødselsrate - fremover skal foregå i Sisimiut?

2. Når  jordemoderstillingen  bliver  vakant,  har  det  da  været  overvejet  at 
annoncere stillingen som ledig?

3. Hvad er årsagen og bevæggrundene hvis dette ikke er tilfældet?
4. Hvilke overvejelser har man gjort sig i forhold til den fremtidige situation for 

resten af kystsygehusenes fødeafdelinger ?
5. Hvilke konsekvenser forventes den manglende jordemoderbemanding at få 

for den tidlige indsats?
6. Hvor mange udgør de kvinder som må føde udenbys på landsplan?

Begrundelse.

Inuit  Ataqatigiit  har  forståelse  for  de bekymringer  som Maniitsoq’s  borgere  ud-
trykker i forbindelse med at det ikke længere vil være muligt med en fødeafdeling i 
byen. Vi er fuldt ud klar over at fødsler udenfor egen hjemby er en belastning for 
den vordende mor, faderen til barnet, fælles børn samt andre nære pårørende.
I Inuit Ataqatigiit er vi optaget af at sikre, at samtlige borgere tilbydes og får den 
bedste og forsvarlige sundhedsmæssige betjening. Vi har derfor også forståelse for 
den meget svære beslutning som chefdistrikslægen har måttet træffe.
Dette til trods har vi behov for at få afdækket de samfundsøkonomiske konsek-
venser af beslutningen. Eksempelvis bør det vurderes nærmere om det ikke ville 
være billigere at ansætte en jordemoder set i forhold til de samlede omkostninger 
der vil være forbundet med fødsler udenfor hjembyen.
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